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DESPATX ALCALDIA 

 

 

Sequera 

 

Voldria comentar sobre el problema de la SEQUERA, que malgrat les ultimes pluges 

caigudes, continua essent tema de màxima preocupació per aquest Govern. Segons 

les dades facilitades per Agbar el consum global de Caldes durant aquests primers 

mesos de l’any es manté dins els límits assignats per l’ACA, que com sabem equival 

a un màxim de 200 litres per habitant i dia, fet el càlcul segons el que l’ACA denomina 

“població equivalent”, que es la que calcula que efectivament hi ha. 

 

Ens preocupa però que el consum va a l’alça – a la ratlla dels 170 litres al mes de 

febrer – i que és previsible que si no plou, el límit màxim es redueixi i que llavors 

Caldes pugui sobrepassar-lo.  

 

Vull aprofitar per fer una crida a tothom per extremar el consum responsable i per 

limitar els excessos. Fa pocs dies ja ha entrat en vigor l’Ordenança Regulador 

del Consum d’Aigua que vam aprovar pel Ple de gener, que conté el detall de totes 

les mesures que tothom ha d’aplicar i que van des de la prohibició d’omplir piscines 

a la de limitar el reg al estricament imprescindible per la supervivència de la 

vegetació, com molt bé sap la regidora de Medi Ambient que es veu obligada a 

aplicar-la  als nostres parcs i jardins i a utilitzar aigua freàtica pels baldejos que 

amb freqüència setmanal es fan dels passos soterrats i d’altres indrets. 

 

Exposició Aigua (plaça Barques) 

 

Per acabar la menció al problema de l’aigua, vull citar l’èxit de la Expo-Aigua cedida 

per l’empresa Agbar sobre el cicle de l’aigua que ha cridat forà l’atenció de totes 

les persones que s’hi ha acostat, en especials dels alumnes de l’escola de Caldes que, 

d’aquest tema, n’han fet una unitat pedagògica i d’aprenentatge. 

 

Reforma administrativa: Secretaria i Tècnics Administració General 

 

Com a segon punt, els comentaré que aquest Govern segueix completant la reforma 

necessària de l’administració per aconseguir l’efectivitat necessària per donar un 

bon servei al ciutadà. Com saben, fa uns mesos vam definir l’àrea jurídica i 

administrativa, amb la contractació del Secretari-Interventor i dos Tècnics 

d’administració general; fa poc vam adquirir els serveis a temps parcial però 

suficient d’un Tècnic de Recursos Humans, mitjançant un conveni de col·laboració 

amb l’ajuntament d’Arenys de Mar i ara, avui mateix, per Junta de Govern, hem fet 

el mateix amb l’ajuntament d’Òrrius, en aquest cas, per a contractar també els 

serveis d’un arquitecte que a temps parcial (50%) permetrà fer front a tota la 

feinada que s’ha de fer des de l’àrea d’Urbanisme, que com Vostès saben, acumula 

qüestions pendents de disciplina urbanística, llicències i control d’obres, certificacions 

i altres accions que juntament amb les planificació urbanística i les derivades del 

procés de renovació del POUM i del Pla de protecció de patrimoni que després el 

comentaré, conformen un conjunt de feina que han fet aconsellable aquesta decisió. 

 

Consultori Mèdic 

 

Una altra qüestió a comentar és que, si res no ho espatlla, és previst que el 

Consultori Mèdic recuperi la seva activitat assistencial i de visites regulars a 

partir de la segona quinzena d’abril. Com Vostès recordaran, al Ple de gener vam 



posar la instal·lació a disposició de CatSalut que després l’ha passat a l’ICCS que es 

qui està ultimant tots els detalls per tornar a funcionar, tant materials com de 

personal, ara quan just s’acompleixen quatre anys del tancament de l’anterior 

instal·lació.  

 

Com sigui que per raó de la convocatòria de les eleccions al Parlament de Catalunya 

pel 12 de maig, durant les properes setmanes no es poden celebrar actes 

d’inauguració d’obres i d’activitats de l’administració, els faig saber que estem 

preparant una jornada de portes obertes, de 10 a 14 hores del dissabte 13 

d’abril perquè totes les persones que ho desitgin puguin visitar el nou equipament i 

veure tot el que s’hi ha fet, uns dies abans que comencin les visites regulars en una 

data exacte que s’anunciarà oportunament per part de l’ICCS. 

 

Redacció del POUM i del PEPPA 

 

Estem avançant en la redacció del POUM mirant de recuperar el retard acumulat. 

Es previsible que en les pròximes setmanes ja disposem dels documents inicials, dels 

quals, òbviament, en donarem coneixement, tant a nivell intern, de tots els Grups, 

com posteriorment del conjunt de la ciutadania, mitjançant diversos mecanismes de 

participació ciutadana; exposicions, presentacions, debats, etc.  

 

Vull deixar clar que el Govern farà tot el que calgui per garantir la màxima 

transparència i participació en la presa de decisions. Som dels que pensem que 

el POUM, que determinarà el futur col·lectiu del nostre poble durant els propers vint 

anys, ha de ser de tots o no serà de ningú. 

 

És en aquesta línia que els comunico que paral·lelament al POUM, ja s’han iniciat els 

treballs de redacció del nou Pla especial de Protecció de Patrimoni (PEPPA) com 

a resultat de l’adjudicació feta per la Diputació de Barcelona a un equip professional 

que, a qui divendres vam acompanyar a fer una primera descoberta del poble. 

 

Per contracte disposaran de 15 mesos per elaborar el seu treball que consistirà 

bàsicament en determinar tots els elements dignes de ser preservats del catàleg 

arquitectònic, cultural, històric i ambiental del poble, gent una fitxa descriptiva de 

cadascuns tot definint el seu grau de protecció. Hem previst fer una primera sessió 

pública de presentació dels seus objectius, planificació i continguts pel proper 

dijous 4 d’abril, a les 7 de la tarda a la Sala Cultural, a la que hi son tots els 

veïns i veïnes convidats, igualment com els regidors i regidores de l’Ajuntament. 

 

Fundació Mercedes Torras 

 

També els voldria comentar que en relació l’edifici del patronat Mercedes Torres, 

convocarem una reunió de Junta de Portaveus pel proper dimarts 2 d’abril per 

prendre ja decisions sobre el seu estat i el seu futur immediat que ara, per respecte 

a tots els Grups no vull avançar ara, però que segur ens ve condicionat pel seu estat 

actual que no es pot mantenir per sempre, sota risc de possibles incidents, i també 

per la seva qualificació actual qualificació urbanística que condiciona qualsevol 

plantejament de futur fins que el nou POUM no defineixi el que s’hi podria executar.  

En parlarem i decidirem, si els sembla, dimarts després de setmana santa. 

 

Mercat Municipal 

 

Una pregunta. Han visitat recentment el nostre Mercat Municipal ?  

Si no ho han fet, els recomano que ho facin. Tot i que falta una parada per adjudicar 

que actualment està en procés de licitació, ara mateix ja fa un goig que val la pana 

destacar. L’Ajuntament s’hi està esforçant en posar més al dia les instal·lacions, però 

sobretot els paradistes s’estan esforçant en oferir el bo i millor dels seus productes.  



 

Des del Govern hi seguirem apostant, però mentrestant, recomano i demano que 

tothom que pugui passi per Mercat i ho comprovi, i si pot ser, que hi compri, igual 

com que per poc que es pugui, també es faci amb tots els altres comerços i activitats 

que treballen a Caldes. 

 

Neteja, campanya millora paisatge urbà 

 

Vull destacar també l’esforç que s’està fent en millorar l’aspecte extern del nostre 

poble. En les ultimes setmanes s’ha intensificat el pintat de la senyalització viària i 

d’altres elements urbans, s’està reparant escocells d’arbres malmesos pel creixement 

de les arrels; s’ha culminat la poda i l’esporgada d’arbres i plantes de parcs i jardins 

– per cert, amb visita d’inspecció realitzada i superada pel Comitè Regulador de la 

denominació de Viles Florides -, la barca de la platja de les barques ha recuperar la 

seva esplendor, la font del Parc Maragall també, alhora que la garbelladora ja ha fet 

varies expedicions per adequar les platges de la vila, feina aquesta que es completarà 

les properes setmanes amb altres actuacions, alhora que està en marxa el procés 

d’adjudicació del abalisament, la megafonia i la prevenció i vigilància. 

 

Comentar que com Vostès saben, perquè els seus partits polítics ja ho han explicitat 

que l’Ajuntament ha conegut l’aportació del Pla General d’Inversions de la Diputació 

de Barcelona 2024-2027 per un import de 306.365 € que el Govern decidirà com 

s’aplica a la gestió municipal, i de la qual informarem degudament 

 

Safareig Municipal 

 

Una ultima referència, perquè hi ha persones que ens ho han preguntat i fins a cert 

punt ha cridat l’atenció d’alguns vilatants els fet que l’aigua del safareig 

aparegués alguns dies d’un lleuger color blanc. Comentar que no es tracta de 

cap problema sanitari sinó d’un fet puntual, provocat per la neteja d’estris que sembla 

es va fer mes amunt, a la font del costat del balneari. Ja hem pres mesures al 

respecte, però que tothom estigui tranquil perquè no te més importància del que 

acabo de comentar 

 

Cursa Popular Tres Viles 

 

Finalment, felicitar al regidor d’esports per l’èxit de la 34 edició de la Cursa de 

Caldes i de les 3 Viles, que va tenir lloc ahir diumenge. Van ser més de 650 corredors 

que van omplir el poble, quaranta-dos anys després que al 1982 es celebrés la seva 

primera edició. Va anar tot molt bé, gracies a l’organització de la prova i la implicació 

de policies locals, protecció civil i voluntaris dels tres municipis, però potser si hem 

de dir alguna cosa és que hi vam trobar a faltar més participació local, fet aquest que 

intentarem minimitzar en properes edicions i amb accions de pràctica esportiva que 

procurarem implementar. 

 

Res més, fins aquí el resum de l’activitat del govern des del darrer ple ordinari. 

Si volen preguntar o desitgen alguna explicació, tenen la paraula, sinó, passem al 

següent punt de l’ordre del dia. 

 

Moltes gracies. 

 

Caldes d’Estrac, 25 de març de 2024 


